
2021D32335 LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Financiën heeft over een brief van de Minister 
van Financiën d.d. 23 juni 2021 inzake Jaarverslag Beheer Staatsdeelne-
mingen 2020 (Kamerstuk 28 165, nr. 353) de navolgende vragen ter 
beantwoording aan de Minister voorgelegd. 

De fungerend voorzitter van de commissie,
Tielen 

De adjunct-griffier van de commissie,
Schukkink 
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Nr Vraag 

1. Is het Ministerie van Economische Zaken in gesprek met KLM over 
extra Noodmaatregel Overbrugging Werkgelegenheid 
(NOW)-steun? 

2. Hoeveel extra steun heeft KLM aangevraagd en klopt het dat het 
demissionaire kabinet niet van plan is dit te verschaffen? Kunt u dit 
motiveren? 

3. Welke grote bedrijven zullen na 1 oktober wel nog coronasteun 
ontvangen? Om welke bedragen gaat het hier? 

4. Kunt u per staatsdeelneming aangeven hoeveel coronasteun er 
ontvangen is (graag per onderdeel uitsplitsen)? 

5. Kunt u per staatsdeelneming aangeven hoeveel werknemers er 
sinds de coronacrisis zijn ontslagen (graag per onderdeel 
uitsplitsen)? 

6. Kunt u per staatsdeelneming aangeven hoeveel coronasteun er 
terugbetaald had moeten worden als gevolg van te veel ontvangen 
steun (graag per onderdeel uitsplitsen)? 

7. Kunt u per staatsdeelneming die coronasteun heeft ontvangen 
aangeven wat de salarissen in 2021 zijn van de raad van bestuur 
(graag per onderdeel uitsplitsen)? 

8. Klopt het dat Invest-NL en het Groeifonds te weinig slagkracht 
hebben om grote veranderingen op het gebied van energie en 
duurzaamheid te realiseren?1 Hoeveel heeft Invest-NL vorig jaar en 
dit jaar in eerste instantie aan de energietransitie besteed? 

9. Klopt het dat Gasunie dit decennium 7 miljard euro in de energie-
transitie investeert? Zo ja, kunt u dit bedrag uitsplitsen en tevens 
aangeven welke bedragen er voor Nederland of Duitsland zijn 
bestemd? 

10. Klopt het dat Gasunie 750 miljoen euro extra heeft gevraagd van 
de staat?2 Zo ja, waarvoor is dit precies bedoeld en hoe staat u hier 
tegenover? 

11. Kunt u per jaar aangeven hoeveel TenneT uitgeeft aan de 
energietransitie en kunt u tevens aangeven welke bedragen er voor 
Nederland of Duitsland zijn bestemd? 

12. Wat is de strategie en planning met betrekking tot de niet-
permanente staatsdeelnemingen: Holland Casino, Nederlandse 
Loterij en Ultra Centrifuge Nederland (UCN)? Wordt er aange-
stuurd op het afstoten van deze deelnemingen? 

13. Wat is het overkoepelende beleid op het gebied van maatschappe-
lijk verantwoord ondernemen dat dient te gelden voor alle 
staatsdeelnemingen? 

14. Kan worden aangegeven wat de reden is dat een aantal bedrijven 
(zoals Holland Casino en Nederlandse Loterij) laag staan in de 
ranking met betrekking tot transparantie? 

15. Welke bedrijven hebben de afgelopen jaren niet hun strategie 
herijkt en wat is daar de reden voor? 

16. Wordt er actief gestuurd op de beloningsverhoudingen bij de 
staatsdeelnemingen, en zo ja, op welke wijze? 

17. Hoe heeft de Nederlandse Loterij invulling gegeven aan haar taak 
om een verantwoorde aanbieder te worden in de online-
kansspelmarkt? 

18. Wat is de reden dat opnieuw UCN als niet-permanente staatsdeel-
neming wordt aangemerkt, ondanks de strategische meerwaarde 
van deze staatsdeelneming? 

19. Wat is de huidige strategie en het beoogde traject ten aanzien van 
het bij voorbaat tijdelijke staatsaandeelhouderschap, in het 
bijzonder ABN AMRO en de Volksbank? 
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20. Wat is de ontwikkeling van de salarissen van bestuurders van 
staatsdeelnemingen ten opzichte van de ontwikkeling van het 
salaris van een bestuurder van een private onderneming en ten 
opzichte van het salaris van medewerkers van een staatsdeelne-
ming? 

21. Kunt u uitsluiten dat staatsdeelnemingen betrokken zijn bij de 
schending van mensenrechten? 

22. Wat maakt dat waterschappen niet bij de Bank Nederlandse 
Gemeenten (BNG Bank) zouden kunnen bankieren en gemeenten 
of provincies niet bij de Nederlandse Waterschapsbank (NWB 
Bank)? 

23. Concurreren de Nederlandse Loterij en Holland Casino straks met 
elkaar op de online-gokmarkt? Hoe wilt u hiermee omgaan? 

24. Welk publiek belang wordt gediend met investeringen in specifiek 
Parijs, Brisbane en Hobart? 

25. Welk Nederlands publiek belang wordt gediend met een havenont-
wikkeling in Indonesië? 

26. Wat voor buitenlandse activiteiten heeft BNG Bank nu nog? 
27. Hoe wordt geborgd dat de portefeuille waarin de Centrale 

Organisatie Voor radioactief Afval (COVRA) belegt aan dezelfde 
mvo-standaard voldoet? 

28. Wat betekent «meer aandacht» concreet? 
29. Maakt het dienen van een Nederlands publiek belang onderdeel uit 

van de beslissing of Havenbedrijf Rotterdam een buitenlandse 
investering aangaat? 

30. Wat zijn de positieve effecten op de Nederlandse publieke 
belangen van de activiteiten in Duitsland? 

31. Is bij u bekend over welke beroepsgroepen de vermindering van 
7000 fte bij Air France-KLM hoofdzakelijk is verdeeld (bijv. 
beveiliging, bagageafhandeling, schoonmaak, cabinepersoneel)? 

32. Wat is de reden dat wapenfabrikant Thales de VN-richtlijn Guiding 
Principles on Business and Human Rights niet naleeft? Op welke 
wijze zou Thales hiermee niet «compliant» zijn? 

33. Wat doet de Nederlandse overheid als aanhouder om buitenspo-
rige beloningen zoals aan CEO dhr. Smith tegen te gaan? 

34. Wat zijn de selectiecriteria voor Invest-NL voor wat betreft de 
tijdshorizon waarin een bedrijf op eigen benen kan staan en niet 
meer afhankelijk blijft van Invest-NL? Hoe zorgt Invest-NL dat er 
tijdig gestopt wordt met investeren zodat Invest-NL niet misbruikt 
wordt als een eindeloze subsidiepot? 

35. Is Invest-NL alleen passieve geldverstrekker of wordt er ook 
invloed uitgeoefend op de strategie van een bedrijf? 

36. Als de staat aandeelhouders is van Invest-NL, betekent dit dat 
Invest-NL als de beleggingsresultaten tegenvallen elke keer zijn 
hand kan ophouden bij de aandeelhouder voor meer geld? 

37. Waarom heeft Invest-NL nog maar een miniem deel uitgegeven 
van de 1,7 miljard euro die het heeft gekregen, terwijl de rente laag 
is en investeringen dus al vrij snel lonen? Is er in de markt al te 
veel financiering en kan Invest-NL zijn geld niet kwijt? 

38. Hoe groot zijn de salariskosten van Invest-NL ten opzichte van de 
investeringen? 

39. Hoe moeten de getallen op pagina 33 (transparantiebenchmark per 
deelneming) worden geïnterpreteerd? Schiphol staat op 1 en 
Thales op 242; hoe zijn deze getallen tot stand gekomen met de 
daarbij behorende referentiekaders?

1 FD.nl, 30 oktober 2020 (https://fd.nl/ondernemen/1362834/invest-nl-komt-door-corona-
nauwelijks-aan-energietransitie-toe-rfi1carADq4H).
2 FD.nl, 18 maart 2021 (https://fd.nl/ondernemen/1376480/gasunie-vraagt-om-jaarlijkse-bijdrage-
van-100-mln-om-draai-te-maken-naar-groen-rfi1carADq4H).
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